
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora Stanis³awa Koguta

na 68. posiedzeniu Senatu
w dniu 12 stycznia 2011 r.

Oœwiadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Donalda Tuska oraz do sekretarz stanu w Kan-
celarii Prezesa Rady Ministrów Julii Pitery

Szanowny Panie Premierze!
Od pocz¹tku obecnej kadencji parlamentu skierowa³em do pana i do pana ministra Cezarego Gra-

barczyka oœwiadczenia senatorskie, których przedmiotem by³y: 20 grudnia 2007 r. – s³aboœæ zaplecza
eksperckiego w zakresie kolejnictwa; 20 grudnia 2007 r. – kontrola przekszta³ceñ Przewozów Regional-
nych, 24 kwietnia 2008 r. – mieszkania zak³adowe PKP, 15 stycznia 2009 r. – reorganizacja PKP, 5 lute-
go 2009 r. – funkcjonowanie spó³ek kolejowych, 5 marca 2009 r. – sytuacja w Cargo, 7 paŸdziernika
2009 r. – sytuacja w Telekomunikacji Kolejowej, 22 paŸdziernika 2009 r. – sprawy PKP Przewozów Re-
gionalnych, 17 grudnia 2009 r. – sytuacja PKP, 26 marca 2010 r. – Telekomunikacja Kolejowa, 8 lipca
2010 r. – wyposa¿enie Przewozów Regionalnych w mienie, 21 paŸdziernika 2010 r. – plany inwestycyjne
PKP, 17 grudnia 2010 r. – generalnie sprawy kolei. W oœwiadczeniach tych ostrzega³em przed konsek-
wencjami b³êdów pope³nianych przez administracjê oraz apelowa³em o podjêcie dzia³añ, które mog³yby
zapobiec degradacji krwiobiegu pañstwa, jak czêsto nazywana jest, i s³usznie, kolej.

Uczciwie muszê stwierdziæ, ¿e odpowiedzi pana premiera i pana ministra charakteryzowa³y siê tym,
czym zwykle charakteryzuj¹ siê odpowiedzi udzielane parlamentarzystom opozycji. Dzia³ania pana pre-
miera i pana ministra równie¿ by³y typow¹ reakcj¹ cz³onków rz¹du na postulaty opozycji. Skutkiem ta-
kiego ustosunkowania siê do ¿yczliwych podpowiedzi i zwracania uwagi na zagro¿enia jest katastrofa,
która nie mia³a precedensu w ponadpó³torawiecznej historii polskich kolei: katastrofa taborowa, roz-
k³adowa, jakoœciowa i finansowa.

W zwi¹zku z tym zwracam siê do Pana Premiera z pytaniem: czy rz¹d pana premiera Donalda Tuska
podejmie jakieœ realne dzia³ania zmierzaj¹ce do poprawy funkcjonowania polskich kolei, czy ograniczy
siê tylko do uruchamiania, na ¿yczenie publiczne, karuzeli kadrowej?

Oœwiadczenie kierujê te¿ do sekretarz stanu, pe³nomocnik rz¹du do spraw opracowania programu
zapobiegania nieprawid³owoœciom w instytucjach publicznych, pani Julii Pitery, z proœb¹ o wyjaœnie-
nie, dlaczego nie zajê³a siê sprawami poruszonymi we wspomnianych oœwiadczeniach, choæ od dawna
s¹ one dostêpne w internecie na stronie Senatu Rzeczypospolitej. Zwracam siê wiêc do Pani Minister
z nastêpuj¹cym pytaniem: czy zechce Pani pochyliæ siê nad dzia³aniami administracji rz¹dowej w odnie-
sieniu do transportu kolejowego i zbadaæ, dlaczego tak wielkie wysi³ki przynosz¹ tak ma³e rezultaty?

Z powa¿aniem
senator Stanis³aw Kogut




